
 

 

 

College van B&W van de gemeente Sliedrecht 

t.a.v. wethouder Cees Paas  

Postbus 16, 3360 AA Sliedrecht. 

Cc: Daniëlle Vleugel en Shariq Sarfaraz 

 

 

Datum:  20-2-2025 

Betreft:  Nader Advies n.a.v. Reactie op Advies herijking mantelzorgwaardering 

 

 

Geachte meneer Paas, 

 

Wij ontvingen op 28-1-2025 een reactie op het door ons op 19-9-2024 uitgebrachte Advies Herijking 

Mantelzorgwaardering. Graag willen wij op uw reactie reageren door het uitbrengen van een nader 

advies. 

1. Wij vinden in uw reactie (dd. 21-11-2025, echter pas ontvangen op 28-1-2025) geen enkele 
inhoudelijke terugkoppeling (hoewel u stelt ‘’…zal ik een inhoudelijke reactie geven”) op de adviezen 
die wij in ons advies dd. 19-9-2025 vermeld hebben; dat vinden wij teleurstellend. 
- Er is niet ingaan op onze opmerkingen dat mantelzorgwaardering niet hetzelfde is als 
mantelzorgondersteuning. De informatie na het overleg met welzijnswerk  is ons inziens dat de 
waardering voor mantelzorgers moet wijken voor (meer?) mantelzorgondersteuning. Klopt dat en 
waarom kiest u ervoor om (meer) ondersteuning uit het budget van de mantelzorgwaardering te 
halen? 
- De veel lagere waardering voor jonge mantelzorgers is niet erg stimulerend voor deze groep, die in 
de toekomst wellicht in belang toeneemt. 
- We vinden het jammer dat u de mantelzorgwaardering (ook) inzet voor (omzet)ondersteuning van 
de lokale ondernemingen en de mantelzorgers geen bestedingsvrijheid biedt. Voor ons zou de 
mantelzorgwaardering géén instrument moeten zijn om de Sliedrechtse middenstand te 
ondersteunen, maar de mantelzorger. Als de middenstand ondersteund moet worden, gebruik daar 
dan andere instrumenten voor. Als de middenstand de mantelzorgers wil ondersteunen, laat ze dan 
zelf een bijdrage geven aan de mantelzorgondersteuning of waardering (maatschappelijk betrokken 
ondernemerschap). 
- U spreekt van ‘’combinatie van soorten van waardering’’; zou het niet transparanter zijn als er voor 
bijv. mantelzorgwaardering en -ondersteuning afzonderlijke budgetten komen? 
- We vinden het teleurstellend dat de halvering van de mantelzorgwaardering wordt gebruikt voor 
mantelzorgondersteuning. 
- Er is niet ingaan op de vergelijking met andere gemeenten die wij in ons advies gedaan hebben. 
 
2. We lezen op de website van het Bonkelaarhuis dat er 6100 mantelzorgers in Sliedrecht zijn. Op onze 
vraag aan mevrouw Janmaat (Bonkelaarhuis) hoeveel van deze mantelzorgers als zodanig staan 
ingeschreven kregen wij als antwoord ca. 550 (dat is nog geen 10%!). 
Op de vraag wat het Bonkelaarhuis cq. de gemeente doet om meer mensen zich te laten inschrijven 
meldt zij dat velen zich niet voelen aangesproken als mantelzorgers en dat zij dit onderwerp (registratie 
als mantelzorger) altijd meenemen in gesprekken met inwoners, het bekendmaken bij het alzheimer-
café, via de case-managers en huisartsen en op de website. Maar dat desondanks de registratie matig 
is.  



Wij hopen als Adviesraad dat de inspanning om meer mantelzorgers te vinden, waarderen en 
ondersteunen blijft doorgaan of geïntensiveerd wordt, zodat meer mantelzorgers bereikt worden. 
En we hopen dat de inspanningen om mantelzorgers te registreren (en ook  de genoemde 
mantelzorgtest) niet ten koste gaat van het budget voor de mantelzorgwaardering. 
Budgettair zou uitbreiding van het aantal geregistreerde mantelzorgers het bestaande budget sterk 
onder druk zetten!  We adviseren u visie (het belang van vinden, ondersteunen en waarderen van 
mantelzorgers) voorop te laten staan. 
 
3. Uit het gesprek met mevrouw Janmaat vernamen wij dat reeds in 2023 was aangekondigd dat de 
mantelzorgwaardering in 2024 herijkt zou worden en wellicht zou verdwijnen. Maar eind 2024 is er 
toch een waardering in de vorm van munten gekomen twv € 50,- (in 2023 en eerder € 100,-). 
Dit is medio december 2024 gecommuniceerd via email. 
Wij hebben intussen de brief gezien die naar de mantelzorgers is gestuurd: deze vinden wij er niet 
verzorgd uitzien (wat zegt dat over de mantelzorger serieus nemen?): 
- zonder datering 
- zonder contactgegevens, alleen ondertekend door de wethouder 
Al met al vinden wij dit geen mooi voorbeeld van goede communicatie/goede dienstverlening. 
 
Wij hopen dat u alsnog inhoudelijk wilt reageren en dat dit nader advies meegenomen wordt bij de 
herijking van het Ondersteunings-programma Mantelzorg. 
 
 

In afwachting van uw reactie, met vriendelijke groet 

 

 

 

 

 

Jan Trapman, voorzitter Adviesraad Sociaal Domein Sliedrecht.  


